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Geachte leden van de Raad, 

 

Het lid van de Raad, dhr. Frits Jonk, heeft ons bij brief van 16 september 2019 vragen gesteld. Deze brief 

heeft de volgende inhoud: 

 

Betreft: Uitrol warmtevisie in kernen in buitengebied gemeente Alkmaar   

  

Geacht college,  

  

In de eerste helft van 2019 is de warmtevisie vastgesteld door de  gemeenteraad. Tevens is in onze raad 

veel gesproken over het klimaat en het klimaatakkoord. Daarna is het angstvallig stil. Terecht komen 

inwoners bij ons met vragen wat ze nu moeten doen als bijvoorbeeld de CV ketel vervangen moet worden. 

Wat zijn bijvoorbeeld mogelijkheden voor subsidies. Men heeft ook gelezen dat het aardgas stelselmatig in 

prijs wordt verhoogd. Op de website staat te lezen dat een uitvoeringsprogramma wordt opgesteld  wanneer 

duidelijk is wat bevoegdheden zijn, wettelijke mogelijkheden en wanneer er zicht is op 

financieringsmogelijkheden. Dit is allemaal te vaag voor onze inwoners. Het is duidelijk dat Den Haag aan 

zet is, maar (nog) niet de duidelijkheid heeft gegeven. Vandaar dat wij als CDA een aantal  vragen hebben.  

   

Ter voldoening aan het bepaalde in artikel 42 van het Reglement van Orde voor vergaderingen van de raad, 

beantwoorden wij de gestelde vragen als volgt. 

 

1. Welke concrete activiteiten om te komen tot uitvoeringsplan zijn er de afgelopen maanden gedaan en 

staan er de komende maanden op het programma?  

2. Wanneer verwacht u het eerste concept uitvoeringsplan ter bespreken in de commissie?  

3. Bent u het met ons eens dat onze inwoners ondertussen recht hebben op bepaalde richtlijnen voor hun 

kern of wijk?  

4. De kernen in het buitengebied staan niet op de kaart als kansrijk voor bijvoorbeeld het warmtenet. Wat 

gaat u concreet doen de komende tijd (samen met de bewoners) om andere richtingen en 

mogelijkheden aan te dragen en zo de tijd te overbruggen totdat definitieve oplossingen onder de 

Warmtevisie mogelijk worden voor de buitengebieden.  



 
 
   
(blz. 2 )   
 
 
5. In de buitengebieden liggen volgens de kansenkaart mogelijkheden voor aardwarmte (Graft, De Rijp en 

Schermerhorn). Worden er al concrete plannen uitgewerkt om helder te krijgen hoe reëel deze kansen 

zijn. Dit ook gezien het feit dat deze trajecten zeer lang kunnen duren.  

 

Beantwoording vraag 1:  

Hieronder een lijst met concrete acties. 

a. Er zijn gesprekken gaande met HVC, de woningcorporaties, Liander en de gemeenten in de Regio 

Alkmaar over het aardgasvrij maken van de bestaande woonomgeving. Een stap verder zijn de 

gesprekken met Woonwaard en HVC met als doel om de woningen van de woningcorporatie in de 

wijk Huiswaard aardgasvrij te maken.  

b. Naast de brede aanpak zoals hiervoor genoemd bij a) bereiden wij de subsidieaanvraag voor m.b.t. 

“Proeftuinen aardgasvrije wijken” van het ministerie BZK. In het nationale programma aardgasvrije 

wijken doen gemeenten kennis en ervaring op om bestaande wijken haalbaar en betaalbaar te 

verduurzamen en aardgasvrij te maken. 

c. Er wordt gewerkt aan een communicatieplan ten behoeve van het uitvoeringsprogramma Alkmaar 

Aardgasvrij. Dit is binnenkort beschikbaar als onderdeel van het nieuwe programma duurzaamheid 

(zie bij d). In het communicatieplan is aangegeven hoe wij de bewoners in de geselecteerde wijken 

uit de warmtevisie betrekken bij de uitvoering naar aardgasvrij. Belangrijk onderdeel van de 

communicatie wordt gevormd door de wijkbijeenkomsten. Doel van de wijkbijeenkomsten is het in 

gesprek gaan met de bewoners en maatwerk leveren op vragen die bij bewoners leven.  

d. In het komende nieuwe Programma Duurzaam Alkmaar 2020-2024, met het streven naar 

agendering raad van december 2019, wordt de aanpak voor het uitvoeringsprogramma 

meegenomen, waarbij een projectleider zich specifiek richt op de uitvoering. 

  

Beantwoording vraag 2:  

Dit wordt meegenomen bij het aanbieden van het nieuwe duurzaamheidsprogramma aan de raad. Het 

streven is zoals gezegd in december dit jaar. 

  

Beantwoording vraag 3.  

Ja dat zijn wij met u eens. Wij communiceren de richtlijnen onder andere via wijkinformatiebijeenkomsten en 

via het Duurzaam Bouwloket. Wij organiseren vier keer per jaar wijkinformatiebijeenkomsten over de 

verduurzaming van de woning. Het Duurzaam Bouwloket is een organisatie die werkt in opdracht van de 

gemeente Alkmaar. Bij het loket kunnen inwoners terecht voor vragen op het gebied van duurzaam 

(ver)bouwen, energiebesparing, energie opwekken, financieringsmogelijkheden en vragen over de realisatie 

van een aardgasloze woning.  

Daarnaast organiseren wij, of zijn wij betrokken bij, bijeenkomsten over verduurzamen van de leefomgeving, 

waarbij wij in contact treden met inwoners voor vragen en antwoorden, zoals bijvoorbeeld het “Groene 

Helden Festival” (25-5-2019) en de “Inspiratiedag energie en duurzaamheid” (17-10-2019). 

 

Beantwoording vraag 4. 

Om de buitengebieden mee te nemen in de kansen van de warmtevisie, hebben wij de volgende acties 

ondernomen. 

a. In Driehuizen worden eind oktober/begin november informatiebijeenkomsten georganiseerd voor het 

verduurzamen van bestaande woningen.  

b. Met de lokale energiecoöperatie van De Rijp is er contact met eigenaren van monumenten voor 

investering in zonnepanelen mogelijk via een postcoderoos constructie. Hierbij kunnen bewoners 

investeren in zonnepanelen terwijl ze zelf geen dak beschikbaar hebben omdat hun woning als 

monumentaal pand is aangemerkt. 
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c. Begin dit jaar is er een actie geweest voor alle stolpboerderijen van het buitengebied ter stimulering 

van verduurzaming van isolatie tot het installeren van een warmtepomp. 

d. De inwoners van de dorpen worden uitgenodigd voor informatiebijeenkomsten over verduurzaming 

van eigen woning, isolatiemaatregelen (winstuitjewoning.nl) en de collectieve inkoop van 

zonnepanelen. Ook spelen wij in op initiatieven uit de dorpen m.b.t. verduurzamen van de 

woonomgeving. Wij hebben bijvoorbeeld in 2018 samen met Duurzaam Markenbinnen een 

duurzaamheidsmarkt georganiseerd. 

 

Beantwoording vraag 5.  

Er worden nog geen concrete plannen uitgewerkt m.b.t. aardwarmte omdat deze techniek zich nog in een 

experimenteel stadium bevindt. Verdere kennisontwikkeling wordt afgewacht om te kijken of aardwarmte 

wellicht een oplossing kan bieden voor de warmtevoorziening van de kernen Graft en De Rijp. 

 

Hoogachtend,  

Het college van burgemeester en wethouders van Alkmaar, 

 

 

P.M. Bruinooge, burgemeester. 

 

W. Pelk, loco secretaris. 

 

 


